
اقتصادی

رئیس  کل بیمه مرکزی:

متأسفانه بر صندوق های بازنشستگی 
نظارتی وجود ندارد

کوتاه اقتصادی

دبیر اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک:

99 درصد پوشاک خارجی موجود در بازار 
قاچاق است

نیکزاد:

»مسکن اجتماعی« اگر بهتر از »مسکن مهر« بود 
دولت آن را اجرا می کرد!

دبیر اتحادیه تولید و صادرات نســاجی و پوشاک، 99 درصد 
پوشاک خارجی موجود در بازار را کالای قاچاق اعلام کرد.

به گزارش تسنیم، صنعت پوشاک یکی از صنایع مهم و اشتغالزای کشور 
به شمار می آید که به شرط حمایت و سرمایه گذاری می تواند تأثیر زیادی 
را بر رونق اقتصاد کشــور داشــته و حتی میزان اشتغال را افزایش دهد. با 
این وجود مشکلاتی پیش روی این صنعت است که محدودیت هایی را برای 
فعالان این حوزه به وجود آورده است به گونه ای که در صورت ادامه شرایط 
موجود بسیاری از واحدهای فعال تولیدی مجبور به تعطیلی  مراکز تولیدی 

و توزیعی خود خواهند شد.
موضوع قاچاق و واردات خارج از ضوابط قانونی پوشاک به کشور را باید 
مهم ترین مشکل امروز صنعت نساجی کشور دانست، چرا که امروز کالاهای 
قاچاق به راحتی در فروشــگاه های جدید مجتمع هــای تجاری به فروش 
می رسد. صاحبان فروشگاه ها با تبعیض قائل شدن بین تولیدکنندگان داخلی 
و نشان های تجاری قاچاقچیان، کالاهای خارجی را در بهترین موقعیت ها و 
شرایط مالی در اختیار واردکنندگان قرار می دهند و در این شرایط هر روز 

سهم تولیدکننده داخلی از بازار کاهش می یابد.
وزارت صنعــت برای مدیریت و جلوگیــری از ورود کالاهای قاچاق به 
کشــور شهریور ماه امسال دستور العمل ساماندهی عرضه کنندگان پوشاک 
شــرکت های خارجی را در ایران تدوین کرد و براساس آن قرار بود فروش 
کالاهای خارجی در سطح بازار مدیریت شود. البته وزارت صنعت 3 ماه از 
زمان ابلاغ این دســتورالعمل به فروشــندگان مهلت داد تا اقدامات لازم را 
برای اجرایی شدن این دستور العمل انجام دهند. اما متأسفانه با گذشت 5 
ماه از ابلاغ این دســتورالعمل هنوز اقدام مشخصی از سوی مراجع مربوطه 
انجام نشده و از طرف دیگر واردات پوشاک خارجی به ویژه قاچاق همچنان 

در سطح بازار انجام می شود.
سعید جلالی قدیری در گفت وگو با تسنیم، گفت: متاسفانه نبود نظارت 
در بازار باعث شده تا حضور کالاهای تقلبی که به صورت قاچاق وارد کشور 
می شود افزایش پیدا کند به نحوی که مشاهدات چشمی ما نشان می دهد 
ســه میلیارد دلار پوشــاک به صورت قاچاق وارد کشور می شود که از این 

میزان فقط 30 میلیون دلار اظهارنامه رسمی گمرکی دارند.
وی با اشاره به اینکه این آمار نشان می دهد 99 درصد پوشاک وارداتی 
به کشور قاچاق بوده و فقط یک درصد آن از مبادی رسمی وارد شده است، 
افزود: جلسات مختلفی را با وزارت صنعت برای اجرایی شدن دستور العمل 
ساماندهی واردات پوشاک خارجی به کشور برگزار کردیم اما متاسفانه مراکزی 
در خود وزارت صنعت هستند که در اجرای این بخشنامه اهمال می کنند.

دبیر اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک تصریح کرد: شرکت های 
واردکننده در اوایل ابلاغ دســتورالعمل ســاماندهی واردات پوشــاک این 
موضوع را جدی گرفته و تلاش هایی را برای رعایت آن انجام دادند اما بعد 
از گذشــت یک ماه متوجه شدند این دستورالعمل ها غیرموثر بوده و مانند 
سایر دستورالعمل ها ضمانت اجرایی کافی ندارد، به نحوی که روال گذشته 

خود را در پیش گرفته اند.

رستم قاسمی:

قرارداد کرسنت در زمان انعقاد هم 
مورد ایراد نهادهای نظارتی بود

وزیر سابق نفت اظهار داشت: قرارداد کرسنت در اواخر دولت اصلاحات 
منعقد شد و همان موقع نیز مورد ایراد دستگاه های نظارتی قرار گرفت.

رســتم قاسمی در گفت وگو با فارس، اظهار داشت: قرارداد کرسنت در اواخر 
دولت اصلاحات منعقد شد و همان موقع نیز مورد ایراد دستگاه های نظارتی قرار 

گرفت و به هر صورت هیچ گاه این قرارداد وارد مرحله اجرا نشد.
وی افزود: پرونده این قرارداد در معاونت حقوقی ریاســت جمهوری در دولت 
سابق مورد پیگیری بوده است و لایحه وقوع فساد در قرارداد را به داوری بین المللی 
ارائه کرده اند که ظاهرا با تغییر و تحولات سال های اخیر این لایحه از دستور کار 

داوری خارج شده است.
وزیر ســابق نفت در پاســخ به پرسشــی درباره اینکه از قول شما نقل شده 
اســت که کرســنت بیش از 13 میلیارد دلار از ایران طلب دارد، گفت: این نقل 
قول درســت نیســت؛ بنده گفته ام بر اساس اعلام برخی وزرای دولت کرسنت با 
زیاده خواهی چنین ادعایی را در داوری مطرح کرده است نه اینکه این شرکت از 

ایران طلب داشته باشد.
قاسمی تاکید کرد: این ارقام صرفا ادعای شرکت کرسنت هستند و این شرکت 

طلبی از ایران ندارد.
گفتنی است، علی کاردر مدیر عامل شرکت ملی نفت چند روز پیش در جمع 
خبرنگاران گفته بود: دو هفته پیش به شرکت الهلال امارات )کرسنت( درخواست 
رسمی دادیم که آماده تحویل گاز به آنها هستیم و آنها در حال بررسی این مسئله 
هستند. این مسئله در قالب روح کلی همان قرارداد قبلی پیگیری می شود و قرارداد 

جدیدی منعقد نشده است.
پیش از این هم الهام امین زاده، معاون سابق حقوقی رئیس جمهور در گفت وگو 
با فارس، اظهار داشــت: تمام دفاعیه های صورت گرفته در دادگاه داوری پرونده 
توســط معاونت حقوقی وزارت نفت صورت گرفته است و آنها باید در این زمینه 

پاسخگو باشند.
بــر ایــن اســاس در دولت یازدهــم پرونده کرســنت از معاونــت حقوقی 
ریاست جمهوری گرفته و پیگیری حقوقی آن در داوری به وزارت نفت واگذار شد.
با این حال در پی انتشار گفت وگوی معاون سابق امور حقوقی رئیس جمهور با 
این تیتر که »وظیفه دفاع از پرونده کرسنت برعهده وزارت نفت بود«، توضیحاتی 

در این رابطه از سوی روابط عمومی وزارت نفت ارائه شد.
در بخشی از این توضیحات آمده است: با توجه به حساسیت موضوع و تأکید 
مراجع عالی ذیصلاح بر ســکوت وزارت نفت تا تعییــن تکلیف نهایی پرونده، از 
اطلاع رسانی مستمر در خصوص جزئیات خودداری شده است؛ این در حالی است 
که وزارت نفت سخنان شنیدنی بسیاری در این زمینه دارد... مخالفان وزارت نفت 
در زمان بندی های خاص خود به اشــتباه افتاده اند که دســت به پیشگویی زده و 
متأسفانه با شادمانی!! اعلام می کنند حکم محکومیت 18 میلیارد دلاری ایران صادر 
شده است. این در حالی است که جلسات استماع اظهارات طرفین تازه در نوامبر 
2016 گذشته به پایان رسیده و صدور حکم به ماه های آینده موکول شده است!
این ادعاها در شرایطی است که سه نهاد نظارتی کشور وابسته به سه قوه پس 
از انعقاد این قرارداد گزارش های بسیار هشداردهنده ای درباره این قرارداد در اختیار 
نهادهای مســئول کشور گذاشته اند. حتی یکی از این نهادهای نظارتی در زمان 
انعقاد قرارداد انتقادهای جدی و سنگینی را نسبت به این قرارداد و امضاکنندگان 
آن مطرح کرده اســت. چندی پیش هم ســخنگوی قوه قضائیه از وجود چندین 
کارتن کاغذ در مورد کرســنت در دادگاه های داخل کشور خبر داده است که در 

قالب ۴ پرونده در دست رسیدگی است.
علاوه بر این جوابیه نویس وزارت نفت ظاهرا از انتشــار رقم 18 میلیارد دلار 
خسارتی که به ایران تحمیل شده است نیز گلایه دارد. باید گفت این گلایه را باید 
با وزرای دولت یازدهم یعنی وزرای صنعت، معدن و تجارت و وزیر سابق فرهنگ و 
ارشاد اسلامی مطرح کند. زیرا برای اولین بار این افراد بودند که از میزان خسارت 

پرونده کرسنت در صحن علنی مجلس پرده برداری کردند!

وزیر سابق راه و شهرسازی با اشاره به مزخرف دانستن مسکن مهر 
از سوی عباس آخوندی، گفت:  اگر مسکن اجتماعی بهتر از مسکن مهر 

بود،  دولت آن را اجرا می کرد و ما هم آن ها را دعا می کردیم!
علی نیکزاد با بیان اینکه براساس واقعیت های موجود در جامعه حوزه مسکن تا 
سال 96 هم از رکود خارج نمی شود، بیان کرد: حوزه مسکن اگر کمی رونق بگیرد 

برای بسیاری از مشاغل مستقیم و غیرمستقیم، اشتغالزایی می شود.
وزیر ســابق راه و شهرسازی با اشاره به لزوم توجه دولت به مشکلات جامعه 
بیان کرد: امروز حوزه مســکن رکود شدیدی پیدا کرده و نقدینگی در جامعه در 

دولت یازدهم افزایش بسیار چشمگیری داشته است.
نیکزاد با ارائه گزارشــی از حوزه حمل و نقل و مسکن، عنوان کرد: ادغام دو 
وزارتخانه راه و ترابری و مســکن و شهرســازی کار شایسته ای بود که انجام شد 
و در این 8 ســال بیش از 60 هزار کیلومتر راه اصلی، فرعی، روســتایی و راه آهن 

ساخته و تحویل شد.
وی تصریح کرد: اگر با همان روند به کارها ادامه می دادیم ماهیانه پروژه های 
بزرگی برای افتتاح در کشور وجود داشت، در حالی که در دولت یازدهم هیچ استانی 
به جز 21 استان قبلی به وسیله آزادراه و بزرگراه و راه آهن به هم متصل نشده اند.
نیکزاد با بیان اینکه نوسازی ناوگان هواپیمایی خوب است، اما براساس سندهای 
بالادســتی اولویت با راه آهن است، گفت: در ابتدای دولت نهم 1۴۴ هواپیما در 
کشور وجود داشت و انتهای  دولت دهم 22۴ هواپیما را تحویل دادیم، متأسفانه 
امروز یک هواپیما آمده است و وزیر و بسیاری از مسئولان و نمایندگان بدون در 
نظر گرفتن شأن ملت ایران برای رونمایی آن رفته بودند و واقعا ورود یک هواپیما 

جای ذوق کردن ندارد.
وی با اشــاره به مشکل بیکاری در جامعه افزود: نرخ بیکاری در دولت نهم و 
دهم همواره نزولی بود، اما در دولت یازدهم این آمار همواره در حال افزایش است.

* عملیات کابل برگردان با هدف توسعه شبکه کابل در مراکز مخابرات شهید 
عرب سرخی و ثارا... از تاریخ 19 بهمن ماه آغاز می شود.به گزارش روابط عمومی 
مخابرات منطقه تهران، با اجرای عملیات مذکور ارتباط تلفنی مشترکین در 
مرکز مخابرات شــهید عرب سرخی با پیش شماره های 3337 الی 3339 و 
337۴ الــی 3377 در محدوده بلوار فدائیــان، اتوبان آزادگان و خیابان های 
مختاری، شهید غیبی و زهره وند به مدت 72 ساعت با اختلال همراه است.

براساس همین گزارش با اجرای عملیات کابل برگردان ارتباط تلفنی مشترکین 
نژاد، دانشگاه خوارزمی  در مرکز مخابرات ثارا... در محدوده شهرک یاس، احسانی 

و سرم سازی رازی از ساعت 2۴ به مدت 6 ساعت دچار اختلال می شود.  
* رئیس اتحادیه تعاونی چایکاران کشور گفت: مطالبات چایکاران با 
گذشت چند ماه هنوز پرداخت نشده است.ایرج هوسمی در گفت وگو 
با فارس،  در مورد آخرین وضعیت مطالبات چایکاران و پرداخت بدهی 
دولت از محل خرید تضمینی برگ سبز چای گفت: طبق اعلام رئیس 
سازمان چای، دولت سهم خود را از بابت خرید برگ سبز چای پرداخت 
کرده و ما منتظر پرداخت مابه التفاوت آن از سوی کارخانجات چای 
هســتیم تا آن را تجمیع کرده و به چایکاران بپردازیم. وی اضافه 
کرد: طبق قول های داده شده قرار است تا هفته آینده تمام مطالبات 
چایکاران پرداخت شود.هوسمی به قیمت پایین خرید تضمینی برگ 
سبز چای اشاره کرد و گفت: اکنون هر کیلو برگ سبز درجه یک چای 
2400 تومان و درجه دو 1380 تومان خریداری می شود، اما اگر واقعا 
قصد نجات تولید چای در کشــور را دارند، باید این قیمت به 4هزار 

تومان برسد.
* مدیرعامل بانک صنعت و معدن گفت: استفاده از دلار در معاملات سخت 
شده است و تقریبا وجود نداردبه گزارش فارس،  علی اشرف افخمی دیروز در 
نشست خبری افزود: 30 شعبه بانک صنعت و معدن اضافه است. وی درمورد 
معوقات بانکی نیز گفت: امیدواریم امسال معوقات را به زیر 7 درصد برسانیم 
زیرا در سال گذشته معوقات 7/8 درصد بود که مبلغی بالغ بر 2800 میلیارد 

تومان می شد.
* گمرک ایران از الزامی شــدن قرنطینه گیاهی محموله های نمونه 
وارداتی انواع بذر و اندام های گیاهی خبر داد.به گزارش ایسنا، براساس 
بخش نامه ای که از سوی دفتر واردات و مناطق آزاد گمرک ایران به 
گمرکات اجرایی کشور ابلاغ شده است، ترخیص محموله های نمونه 
وارداتی انواع بذر و اندام های گیاهی منوط به اعلام نظر بازرســان 
قرنطینه گیاهی است. به این ترتیب، این محموله ها پیش از ترخیص 

باید تاییدیه بازرسان قرنطینه گیاهی را دریافت کنند.
* مدیرعامل شرکت مخابرات ایران سهم 60 درصدی CT در بازار ICT ایران در 
سال های آینده را معادل 72 هزار میلیارد تومان عنوان کرد.به گزارش فارس،  
رســول سراییان  با اشاره به »ره نگاشت« 5 ساله شرکت مخابرات ایران که 
از امسال اجرایی شده گفت: یکی از مفاهیم مهم این »ره نگاشت« همگرایی 
خدمات ثابت و ســیار در مخابرات است که در پایان 5 سال آینده سرویس 
ثابت و ســیار به صورت یکپارچه توسط مخابرات ارائه خواهد شد و خدمات 
ارزش افزوده به واسطه زیرساخت IP قابل ارائه می شود.سراییان با بیان اینکه 
لازمه این هدف و بزرگ شــدن بازار شرکت مخابرات را در بزرگ شدن تمام 
بازار می بینیم گفت: در این باره از وزیر  ارتباطات خواســته ای داریم که به 

سرمایه گذاری خارجی مربوط است.

فاز دوم شبکه ملی اطلاعات افتتاح شد
همزمان با دهه فجر

قیمت بازارنوع سکه
1/206/000سکه تمام طرح جدید
1/170/000سکه تمام طرح قدیم

637/000نیم سکه
339/000ربع سکه

215/000گرمی
115/2۴2هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3858دلار
۴260یورو
۴875پوند

1075لیر ترکیه
1075درهم امارات

قیمت سکه و ارز ) به تومان(

صفحه ۴
 سه شنبه ۱۹ بهمن ۱۳۹۵ 

۹ جمادی الاول ۱۴۳۸ - شماره ۲۱۵۵۶

سرباز زینت کشور و شهید قلب تاریخ است
به یاد سالگرد سرباز سرافراز تکاور 
شهید علیرضا حاجیان 
که بهار تولدش در پنجم بهمن ماه 
و شــهادت دامادیش در هجدهم 
بهمن ماه در بهار انقلاب می باشد 
را گرامی می داریم یاد و خاطراتت 

همیشه سبز در قلبمان نامت پایدار و روحت شاد.
از طرف خانواده

شهیدان زنده اند الله اکبر

رئیس  کل بیمه مرکزی با 
صندوق های  اینکه  به  اشاره 
بانک ها  از  پس  بازنشستگی 
معضل اساسی کشور خواهند 
بود، گفــت: اگر بخواهیم در 
وارد  نظارت صندوق ها  بحث 
شویم دولت در آخر به بیمه 

مرکزی خواهد رسید.
به گزارش فارس، عبدالناصر 
افتتاح بیمه  همتی در مراســم 
زندگــی خاورمیانــه بــا ابــراز 

خرســندی از راه انــدازی اولین 
شــرکت تخصصــی فعــال در 
حوزه هــای بیمه و زندگی اظهار 
داشت: بیمه های عمر مهم هستند 
و کنتــرل، نظارت و پایش آن از 
حساسیت ویژه ای برخوردار است.

وی با بیــان اینکه بیمه های 
عمر در پرتفــوی بیمه های دنیا 
حــرف اول را می زنــد، افــزود: 
متأســفانه ما نتوانستیم توفیقی 
در این رابطه داشــته باشــیم. 

بزرگ ترین بیمه هــای فعال در 
دنیا حق بیمه های دریافتی شان 
در رشــته زندگی از 2۴ میلیارد 
دلار شروع و تا 80 میلیارد دلار 
می رسد اما حق بیمه زندگی در 
ایران با سایر رشته ها قابل مقایسه 

نیست.
وی با اشــاره بــه تأکید بر 
صندوق هــای بازنشســتگی در 
متأسفانه  داشــت:  اظهار  کشور 
صندوق هــای  بــر  نظارتــی 

بازنشستگی نیست و به نظر من 
بانک ها معضل  از معضــل  پس 
بلندمدت اقتصاد ما صندوق های 
بازنشستگی هستند و اگر در بحث 
بخواهیم  صندوق ها  این  نظارت 
وارد شویم دولت در آخر به بیمه 

مرکزی خواهد رسید.
وی با اشــاره به اینکه ما باید 
بــه تدریج به ســمت بیمه های 
زندگی برویم و این مســئله نیاز 
به یک تحول در سیاست گذاری 

و بازاریابی دارد، افزود: بیمه عمر 
بیش از آنکه یک بیمه فنی عمر 
باشد یک بیمه ســرمایه گذاری 
اســت و اگر به آن توجه نشــود 
پاشنه آشیلی برای کشور خواهد 

بود.
وی با بیان اینکه در کشورهای 
نوظهور حق بیمه های عمر چیزی 
در حدود کشور ما است افزود: ما 
نمی خواهیم خود را با کشورهای 
پیشــرفته مقایســه کنیم چون 

اقتصاد ما مانند آنها نیســت. اما 
باید تلاش کنیم به سطح مطلوب 

در منطقه برسیم.
وی سرانه حق بیمه در کشور 
را 100 دلار و بیمه زندگی را 13 
تا 1۴ دلار عنوان کرد و گفت:  این 
در حالی است که در کشورهای 
پیشرفته سرانه  بیمه های زندگی 
بــه 1600 دلار می رســد و این 
نشان می دهد که ما باید یک کار 

اساسی انجام دهیم.

فــاز دوم شــبکه ملی 
اطلاعات بــا بهره برداری از 
کشور  در  وای فای سراسری 

افتتاح شد.
به گزارش فــارس، فاز دوم 
شبکه ملی اطلاعات به مناسبت 
دهه فجر دیــروز با حضور وزیر 
ارتباطــات و فناوری اطلاعات و 
دبیر شورای عالی فضای مجازی 
در ســالن شــهید قنــدی این 

وزارتخانه افتتاح شد.
در دی ماه سال 92 شورای 
عالی فضای مجــازی با تعریف 
و تعییــن الزامات شــبکه ملی 
اطلاعــات آن را از قالب برنامه 
توســعه ای خــارج و به صورت 

وکار دائمی درآورد. ساز 

طبق این مصوبه شبکه ملی 
ارتباطی  زیرســاخت  اطلاعات 
شبکه ای  کشور،  مجازی  فضای 
مبتنــی بر قــرارداد اینترنت به 
مسیریاب ها  ســوئیچ ها،  همراه 
اســت کــه  داده ای  مراکــز  و 
درخواست های دسترسی داخلی 
در مراکــز داده داخلی نگهداری 
می شود و به هیچ وجه از خارج 

کشور مسیریابی نخواهد شد.
طبق الگوی اســتقرار شبکه 
ملــی اطلاعات، فــاز اول برای 
اســتقرار این شبکه در شهریور 
95 اجرا شــده، فــاز دوم برای 
رشــد در دهه فجر 95 )دیروز( 
افتتاح شد و فاز سوم برای بلوغ 
در اردیبهشــت 96 همزمان با 

روز جهانــی مخابــرات تکمیل 
خواهد شد.

طبق شاخص های مورد نظر 
در برنامه کوتاه مدت شبکه ملی 
اطلاعــات قرار بــوده در بهمن 
95 متوسط ســرعت دسترسی 
پهــن باند ثابــت ۴ مگابیت در 
ثانیه و متوســط پهن باند سیار 
3 مگابیت در ثانیه رسیده باشد 
و همین شاخص ها قرار است در 
اردیبهشت 96 به ترتیب به 5 و 

۴ مگابیت بر ثانیه برسند.
دیــروز همزمان با افتتاح فاز 
دوم شــبکه ملــی اطلاعات از 
وای فای یکپارچه سراســری در 
کشور رونمایی شد و این سرویس 
در مشهد توسط همراه اول، در 

یزد توسط پیشگامان کویر یزد، 
در شــیراز توسط مخابرات و در 
کیش توسط مبین نت از طریق 
ویدیو کنفرانس افتتاح شــد که 
در زمــان افتتاح نمادین ارتباط 
با کیش از طریق مبین نت برقرار 
نشد و این بخش از افتتاح ناتمام 

ماند.
وزیر ارتباطات: 

حریم خصوصی افراد در 
شبکه های با سرور خارجی 

را تضمین نمی کنم
وزیــر  واعظــی،  محمــود 
ارتباطات و فناوری اطلاعات در 
مراسم افتتاح فاز دوم شبکه ملی 
اطلاعات تصریح کرد: به عنوان 
یک مسئول و یک وزیر نمی توانم 

مســئولیتی درباره حفظ حریم 
خصوصی کسانی که از شبکه با 
سرور خارجی استفاده می کنند 
را بپذیرم و تضمین کنم، اما اگر 
سرور شــبکه های مورد استفاده 
در ایران باشد می توانم امنیت و 
حفظ حریم شخصی کاربران را 

تضمین کنم.
وی اظهار داشت: در دوره های 
قبــل هیچ یــک از مدیــران و 
مســئولان و وزیران بنا نداشتند 
که کار شــبکه ملی اطلاعات را 
انجام ندهند، بلکه قصد داشتند 
این شبکه راه اندازی شود و بسیار 
هم برای آن تلاش کردند، اما ما 
مفتخریم که شبکه ملی اطلاعات 

در دولت یازدهم اجرایی شد.

وزیــر ارتباطــات و فناوری 
راه اندازی  داد:  ادامــه  اطلاعات 
شــبکه ملی اطلاعات کار بسیار 
بزرگی بوده و دستاورد مجموعه 

خانواده حوزه آی سی تی است.
وی با بیان این که پیشــتر 
دربــاره راه اندازی فاز 3 شــبکه 
ملی اطلاعات در اردیبهشــت و 
به مناسبت روز جهانی ارتباطات 
صحبت کرده بودم، گفت: البته با 
توجه به اینکه در زمان پیش رو 
عمــلًا یک ماه را به خاطر تغییر 
سال برای پیگیری امور در اختیار 
نداریم، تصور می کنم فاز 3 شبکه 
ملی اطلاعات که فاز بلوغ و رشد 
است، در تیرماه و پیش از پایان 

دولت یازدهم اجرایی شود. 

کمیســیون  رئیس  نایب 
شــورای  مجلس  اقتصادی 
جدید  مصوبه  گفت:  اسلامی 
آسان  را  قاچاق  دولت  هیئت 

می کند.
سیدناصر موسوی لارگانی در 
گفت وگو با فارس افزود: ما از آقای 
دکتر لاریجانی، ریاســت محترم 
مجلس انتظــار داریم همان طور 
که در دولت گذشته روزی یکی 
دو تا از مصوبات آن دولت را مغایر 
با قانون  اعلام و آن مصوبات را لغو 
می کرد در دولــت فعلی نیز این 

روند را ادامه دهد.
وی افــزود: در دولت یازدهم 
مصوبات زیادی وجود دارد که با 
قوانین مصوب مجلس مغایرت دارد 
که متاسفانه آقای رئیس مجلس 
درباره آنها اعلام موضع نمی  کند.

نایــب رئیــس کمیســیون 
اقتصادی مجلس بیان کرد: مواد 

1 و 2 دستورالعمل اجرایی تبصره 
۴ ماده 18 قانون مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز کــه به تازگی توســط 
هیئت  دولت تصویب شده است 
صراحتا با برخی مواد قانون مبارزه 

با قاچاق کالا و ارز مغایرت دارد.
نماینده مــردم فلاورجان در 
مجلس دهم در ادامه گفت: وقتی 
قانون مصوب مجلس تصریح دارد 
که هــم کالای خروجی قاچاق و 
هــم کالای ورودی قاچــاق جزء 
کالاهای قاچاق محسوب می شود 
و در قانــون قیــد کلیه کالاهای 
قاچاق آورده شــده اســت پس 
چرا مــواد 1 و 2 دســتورالعمل 
اجرایی تبصره ۴ ماده 18 مصوب 
هیئــت دولت تنها برای کالاهای 
قاچاقــی که قصد خــروج دارند 
ضمانت برخورد قضایی قرار داده 
است؟ پس تکلیف کالاهای قاچاق 

ورودی چه می شود؟

وی با بیان اینکه اتفاقا کالاهای 
قاچاق ورودی، اقتصاد کشور را فلج 
کرده و تولید داخلی را نابود کرده 
است، اظهار داشــت: روند ورود 
کالاهــای قاچاق ورودی از جمله 
لوازم خانگی، گوشی تلفن همراه، 
پوشاک و دخانیات به طوری است 
که اکثر ســهم بازار داخلی را به 

خود اختصاص داده اند.

نایــب رئیــس کمیســیون 
اقتصــادی مجلس دهــم با بیان 
اینکه دستورالعمل تبصره ۴ ماده 
18 از جمله مهم ترین تبصره های 
قانــون مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
است، تاکید کرد: اگر مواد 1 و 2 
آیین نامــه اجرایی تبصره ۴ ماده 
18 اصلاح نشود سریعا باید توسط 
ریاســت محترم مجلــس باطل 

اعلام شود تا مانع رانت خواری و 
سودجویی عده ای شود.

موســوی لارگانی خاطرنشان 
کرد: در دولت گذشته طرح شبنم 
و ایران کد مدتی اجرا شد که البته 
بنده این ادعا را ندارم که جامع و 
کامل بود و می توانست صددرصد 
جلوی قاچاق کالا را بگیرد اما برای 
مبارزه سیســتمی با قاچاق گام 
بلندی بود اما دولت فعلی در یک 
شب آن دو را بلااستفاده اعلام کرد.
وی تصریح کرد: مواد 1 و 2 این 
دستورالعمل موجب سنگ اندازی 
در فرآیند اجرایی شدن سامانه ها 
ضدقاچاق از جمله سامانه  جامع 
تجارت، ســامانه جامــع انبارها، 
پروژه ملی ریجســتری و سامانه 
شناسه و رهگیری کالاهای قاچاق 

خواهد شد.
وی اظهار داشــت: به عبارتی 
دیگر با تصویب برخی از مواد این 

دســتورالعمل دیگر هیچ ضمانت 
اجرایی سفت و سختی برای مقابله 
با واردات کالاهــای قاچاق وجود 
ندارد و به طور مشــخص مبارزه 
سیستمی با کالاهاق قاچاق، محدود 
به کالاهــای صادراتــی از جمله 

سوخت، طلا و سکه خواهد شد.
موســوی لارگانی در پایان با 
اشــاره به جایگاه و اختیار قانونی 
خود تاکید کــرد: در صورتی که 
مواد 1 و 2 دســتورالعمل تبصره 
۴ ماده 18 اصلاح نشود، ریاست 
محترم مجلــس باید این مصوبه 
دولت را باطل کند و در غیر این 
صورت به عنــوان نماینده مردم 
به وظیفــه قانونی خود  در قالب 
طرح سؤال و حتی بر اساس ماده 
مجلس  داخلی  آیین نامــه   236
درخواست طرح تحقیق و تفحص 
بــرای پیگیری ایــن موضوع را 

خواهم داد.

نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

مصوبه جدید هیئت دولت قاچاق را آسان می کند

یک عضو هیئت مدیره کانون 
انبوه ســازان با اشاره به شرط و 
شروط عجیب بانک مسکن برای 
وام 10 میلیون تومانی مسکن مهر 
گفت: ظاهرا قرار نیست این وام ها 
به راحتی به واحدها تعلق بگیرد.
ایرج رهبر در گفت وگو با ایسنا با 
اشاره به شرط و شروط بانک مسکن 
برای وام 10 میلیون تومانی مسکن 
مهر اظهار داشــت: تمــام 80 هزار 
واحد مسکن مهر پردیس که از سال 
1391 شروع به ساخت شده مشمول 
وام ۴0 میلیون تومانی می شود؛ چرا 
که هیچ کدام فروش اقساطی نشده 

و دارای 70 درصد پیشرفت فیزیکی 
اســت. لذا شرط داشتن حداقل 60 
درصد پیشــرفت فیزیکی را دارند. 
تنها نگرانی ما شــرط و شروط اخیر 
بانک مسکن است که به نظر می رسد 
مســئولان بانک مایل نیستند پول 
هنگفتی از بانک مسکن خارج شود.

وی افزود: درســت است که وام 
مذکور ابلاغ شــده اما ظاهرا به این 
راحتی قرار نیست به واحدها تعلق 
بگیرد. بانک مســکن تقریبا با فشار 
وزیر راه و شهرسازی این متمم 10 
میلیون تومانی را پذیرفت. لذا نسبت 
به آن زمــان که وام را از 25 به 30 

میلیون تومان افزایش داد شــرط و 
شروطی اضافه کرده که البته شامل 
حــال پردیس نمی شــود به همین 
دلیل شرایط سخت دیگری هم قرار 
دادند؛ مثلا این که ســازنده ها چک 
برگشتی نداشــته باشند. هم چنین 
مفاصا حســاب مالیاتی بیاورند؛ در  
حالی که مسکن مهر از مالیات معاف 
است اما تا این کارها را انجام دهیم 

زمان می برد.
این سازنده مسکن مهر پردیس 
با بیان این که انتظار ما این است که 
بانک مسکن دلسوزانه روند پرداخت 
وام را تســریع کند، ادامه داد: بانک 

مسکن نباید با ایجاد شرایط جدید 
پول هــا را نگــه دارد و از این طریق 
زمان بخرد بلکه باید به فکر مردم و 

اتمام پروژه باشد.
رهبر با بیان این که مسائل مربوط 
به وام متمم 10 میلیون تومانی را با 
مسئولان شــرکت عمران شهرهای 
جدیــد مطرح کردیــم گفت: بانک 
مسکن گفته باید برای امضای قرارداد 
متمم بــه دفترخانه برویم اما نیازی 
به این کار نبــود؛ زیرا زمینی که از 
ابتــدا در تعهد بانک بوده کم و زیاد 
نمی شــود. وقتی قرار نیست وثیقه 
عوض شود نباید دوباره به دفترخانه 

می فرستادند.
وی با اشاره به هزینه دفترخانه 
بیــان کــرد: مبلــغ کل وام 800 
میلیارد تومان در کل کشــور است 
کــه حدود 20 میلیــارد تومان این 
رقم بــه دفترخانه  ها تعلق می گیرد 
که این کارها عجیب به نظر می رسد. 
می گویند این مــوارد مقررات بانک 
است در صورتی که چنین مسائلی 

از نظر حقوقی لزومی ندارد.
عضــو هیئــت مدیــره کانون 
انبوه سازان درباره وضعیت پیشرفت 
پروژه های مســکن مهــر پردیس، 
خاطرنشان کرد: اگر منابع به موقع 

تزریق شود تا خردادماه می توان بیش 
از 30 درصد مســکن مهر پردیس 
را تحویــل داد. کارها در حال انجام 
اســت اما بیش از شــش ماه است 
که پرداختی صورتی نگرفته و واقعا 
انبوه سازان مستاصل شده اند، از سوی 
دیگر متقاضیان می گویند چرا کارها 
پیش نمی رود. بنابراین باید هر چه 
سریع تر تســهیلات به پروژه تزریق 
شــود تا شــامل تورم احتمالی بعد 
از عید نشــویم. اگر پروژه ها به سال 
بعد کشیده شود عملا در فروردین 
نمی شود کاری کرد و مجددا پروژه ها 

به تاخیر می افتد. 

توقف  از  اقتصاد  وزیر  معاون 
موقتی اجرای پروژه یکسان سازی 
نرخ ارز خبر داد و گفت: تا پایان 
تک نرخی  ارز  از  خبری  امسال، 

نیست.
سعید میرشجاعیان در گفت وگو 
با مهر تأکید کرد: دولت برای اجرای 
سیاست یکسان سازی نرخ ارز، پیش 
شرط هایی را در نظر گرفته بود ولی 
برخــی از ایــن پیش نیازها محقق 
نشده است که البته عوامل داخلی و 

خارجی دارد.
معــاون وزیر امــور اقتصادی و 
دارایی افزود: بر این اســاس، با توجه 

به شــوک هایی که طی یک تا دو ماه 
اخیــر در بــازار ارز رخ داده و البته 
برقرار نشــدن روابــط کارگزاری در 
ســطح مناسب با بانک های خارجی، 
اجرای یکسان سازی نرخ ارز به تعویق 

افتاده است.
وی تصریــح کــرد: بعید به نظر 
می رســد که تا پایان امسال، اجرای 

پروژه ارز تک نرخی محقق شود.
میرشجاعیان در پاسخ به پرسشی 
مبنی بر اینکه آیا یکسان سازی نرخ 
ارز در دولــت یازدهم اجرایی خواهد 
شد، گفت: چند ماه دیگر هم بیشتر 
به پایان عمر دولت باقی نمانده است.

گفتنی است معاون وزیر اقتصاد 
دولت روحانی در حالــی زیرکانه از 
کنار وعده تک نرخی کردن ارز در این 
دولت عبور می کند که از زمان روی 
کار آمدن دولت روحانی چندین بار 
وعده مذکور به تعویق افتاده است و 
هر بار هم مسئولان اقتصادی وعده ای 
جدید می دهند. این وعده ها همواره 
با شــروطی از سوی رئیس کل بانک 
مرکزی و سایر مدیران اقتصادی دولت 
همراه می شد و معلوم نیست بالاخره 
کی این پیش نیازها محقق خواهد شد.

یکــی از این پیش نیازها که قبل 
از اجرای برجام برای آن مرثیه سرایی 

می کردند، عدم دسترســی به منابع 
ارزی برای کنتــرل بازار بود و گفته 
می شــد که بدون اجرای برجام این 
مشکل حل نخواهد شد. با این حال 
بعــد از اجرای برجام ادعا شــد که 
مشکل مبادلات مالی و دسترسی ها 
به منابع ارزی کشور در خارج مرتفع 

شده است.
محمدجــواد ظریــف وزیر امور 
خارجه اخیرا در گفت وگو با یک نشریه 
مجازی نزدیک به اصلاح طلبان گفته 
است: چهار سال طول کشیده بود که 
مــا از بیش از 600 کارگزار بانکی به 
50 کارگزار رسیدیم، اما در عرض 8 

ماه توانســتیم آن را به بیش از 200 
کارگزار برسانیم. این خودش توفیق 
است، اما به هر حال ممکن است مردم 

توقع بیشتری داشته  باشد.
این طور  از گفته هــای ظریــف 
بر می آیــد که تاکنون باید بخشــی 
از مشــکلات ارزی دولت رفع شــده 
باشــد، اما چنانچــه معــاون وزیر 
اقتصــاد دولت گفته اســت »برقرار 
نشــدن روابط کارگزاری در ســطح 
مناسب با بانک های خارجی، اجرای 
یکسان سازی نرخ ارز به تعویق افتاده 

است«.
ظاهــرا برخلاف گفته ظریف که 

»شــاید مردم توقع بیشتری داشته 
باشند«، برجام نتوانسته توقع مسئولان 
وزارت اقتصاد را هم از برقراری روابط 
با کارگزاری های دنیا برآورده ســازد! 
بنابراین یا مسئولان وزارت اقتصاد باید 
برای دیدن دستاوردهای برجام عینک 
بزنند و یا دولت در اعلام دستاوردهای 

برجام اندکی زیاده روی کرده است!
همچنین تعویق پیوسته وعده های 
دولت برای ارز تک نرخی، بعید است به 
عمر این دولت قد بدهد و همان طور 
که معاون طیب نیا گفته است، »چند 
ماه دیگر هم بیشتر به پایان عمر دولت 

باقی نمانده است«.

معاون وزیر اقتصاد:

ارز تک نرخی امسال محقق نمی شود

رئیــس اتحادیه میوه و 
تره بــار تهران گفت: برخی 
زمســتانه ظرف  میوه های 
روزهــای گذشــته 15 تا 
30 درصــد افزایش قیمت 

داشته اند.
در  مهاجران  سیدحســین 
گفت وگو با نسیم آنلاین افزود: از 
جمله این میوه ها سیب سفید و 

پرتقال جنوب است، سیب 15 
درصد افزایش و پرتقال جنوب 
بــا 30 درصد افزایش از 5 هزار 
تومــان به 6 هزار و 500 تومان 

رسیده است.
وی ادامه داد: گرانی ســیب 
دلیل خاصی نــدارد و تنها به 
دلیل ایــن که چند ماشــین 
صادرات به روسیه صورت گرفت 

بنابرایــن برخی از جو صادرات 
سوءاســتفاده کرده و بی دلیل 
سیب را گران کردند اما در رابطه 
با پرتقال از آن جهت که تقاضا 
برای محصول جنوب به خاطر 
سلامتش بالا رفته لذا قیمتش 

افزایش چشمگیری داشت.
رئیس اتحادیه میوه و تره بار 
تهران گفــت: پرتقال جیرفت 

نیز 2 تــا 2 هزار و 500 تومان 
بود که الان بــه ۴ هزار تومان 
رسیده است، سبزی خوردن و 
نارنگــی بندرعباس نیز از دیگر 
محصولاتــی هســتند که 15 
درصد بر روی قیمت آنها رفته 
است، قیمت  این میوه 12هزار 
تومــان بود کــه الان 16 هزار 
تومــان در میدان بــه فروش 

می رسد.
مهاجران در رابطه با تناسب 
عرضــه و تقاضــای میوه های 
زمستانه اظهار داشت: سیب به 
اندازه کافی موجود است، وزارت 
جهاد کشاورزی نیز اعتقاد دارد 
که پرتقال نیز به اندازه مصرف 

عید موجود است.
وی در مورد واردات میوه های 

قاچاق گفت: هــر چند میزان 
میوه های قاچاق کم اســت اما 
تنوع آنها زیاد است، از جمله این 
زردآلوی  و  محصولات شبرنگ 
آفریقایی با قیمت کیلویی 25 
هزار تومان است، سیر چینی با 
قیمت 12 هزار تومان و گلابی 
چینی از دیگر محصولات قاچاق 

هستند.

رئیس اتحادیه میوه و تره بار خبر داد

افزایش قیمت 15 تا 30 درصدی میوه های زمستانه

عضو کانون انبوه سازان مطرح کرد

شروط عجیب برای وام 10 میلیونی مسکن مهر


